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A Közművelődési és Foglalkoztatási Program  
megvalósításai és eredményei a megyékben

Matyasovszky MargitMatyasovszky Margit

Hármas kötelék
Teskánd 1500 fő alatti település, 

közvetlenül Zalaegerszeg mellett 
fekszik, az ott élők életét erősen 
meghatározza a város közelsége. 
A  település két másik település-
sel együttműködve csatlakozott a 
Közművelődési Foglalkoztatási és 
Képzési Programhoz.

Hogyan látja a programot Pol-
gármester úr Teskándon, ahol há-
rom települést lát el a képzésben 
és a foglakoztatásban résztvevő 
kolléga? Sipos László polgármester 
úrral beszélgettem.

M. M.: Milyen a kötődése a fa-
luhoz?

S. L.: A diplomám megszerzését 
követően kerestek meg, akkor Za-
laszentmihályon tanítottam, ahol 
érezhető volt a csökkenő gyerek-
létszám, hogy tanítsak Teskándon. 
Úgy gondoltuk, hogy jobb, ha ott 
élünk a faluban ezért 1996-ban vet-
tem telket és 2000-ban költöztünk 
be az új családi házunkba. Teskán-
don tanítottam hét évet. Nagyon 
hamar megkerestek, hogy induljak 
az önkormányzati választáson, fo-
lyamatosan képviselő testületi tag 
voltam és ma már polgármester 
vagyok. A faluban ezért is ismerek 
minden eseményt, a tanári állásom 
mellett a Sportegyesület elnöke is 
voltam, most is tagja vagyok a ve-
zetőségnek.

M. M.: Sára lánya, aki polgár-
őr is, bizonyára közvetíti a fiatalok 
igényeit, vagy épp neki van jó ötle-
te. Meghallgatja és megvalósítja az 
apa és a Polgármester ezeket a kez-
deményezéseket?

S. L.: A  fiataloknak van klub-
juk, az egyik képviselő az általános 
iskola igazgatója segíti őket. A régi 
lőtér épületét a fiatalok folyamato-
san újítják, rendben tartják ez az 

ő területük. A  kéréseiknek helyt 
adunk, szeretjük őket és ők is sokat 
segítenek.

M. M.: Milyen civil szervezetek 
vannak a faluban?

S. L.: A  Sportegyesület, a  Pol-
gárőrség, a Vöröskereszt és a Szín-
játszók. Továbbá az Teskándi Off 
Road, akik alkalomszerűen talál-
koznak. Létrejött a Népdalkör is, 
akik március 15-én léptek volna fel 
első alkalommal, de március 14-én 
közbeszólt a pandémia. A  csopor-
tot elsősorban idősek alkotják a 
vezetőjük ifj. Horváth Károly, akit a 
megyében mindenki ismer.

M. M.: Három települést visz 
egy kolléga, hogyan látja Polgár-
mester Úr, a kolléga el tudja ellátni 
a közművelődési feladatokat, mi-
lyen gyakorisággal keresi Önt, van-
nak saját ötletei?

S. L.: Nagyon jó dolgokat szer-
vez, a  falu dekorálása, a  világosítá-
sa az ő ötlete volt. Sok közös prog-
ramunk lesz együtt.

M. M.: Mit lehet tudni a további 
tervekről?

S. L.: Nagy lelkesedéssel láttunk 
neki, hogy kialakítsuk azt a helyet, 
ahol méltón megünnepelhetjük a 
nemzeti ünnepeinket. A  hagyomá-
nyos göcsei keresztet már áthelyez-
tük a falu elején lévő millenniumi 
diszkúthoz, ezen a területen sze-
retnénk az emlékparkot kialakíta-
ni. Az összes ünnepet megtartjuk, 
köztük az idősek napját is. Terve-
zünk egy rendezvényteret, ahol 
színdarab vagy zenés előadások is 
meg tudnak valósulni.

M. M.: Közeleg a karácsony, mik 
az elképzelések ezzel kapcsolatban?

S. L.: Az adventi ablakok új elem 
volt az elmúlt évben, amikor a pan-
démia miatt nem lehetett közösen 
ünnepelni. Az ablakok díszítését 
tavaly indítottuk el, nagy sikere volt, 
az idén várják, úgyhogy az minden-
képpen megtartjuk. A betlehemezés 
sok előkészületet igényel, meglátjuk, 
meg tudjuk-e hirdetni, rendezni.

Sipos László, Teskánd polgármestere


